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Egyszerre önkormányzati és parlamenti képviselő 

A megyei „rekorder" 
Csongrád megyéből a 

legnagyobb számú és 
arányú szavazattal jutott 
parlamenti mandátum-
hoz Balogh László, az 
MDF-Fidesz képviselője-
löltje. A nyolcéves önkor-
mányzati munka után az 
országgyűlésbe bekerült 
polit ikussal a Magyar 
Demokrata Fórum, Sze-
ged és az ország jövőjé-
ről beszélgettünk. 

A kormányváltásra szava-
zó polgárok bizalmának kö-
szönheti a képviselőséget -
vallja Balogh László, aki a 2. 
számú választókerület or-
szággyűlési képviselője, de 
néhány hónapig még város-
atyaként is dolgozik. 

• A 18 fős MDF-frakció 
első találkozóján, kedden 
miről esett szó? 
- Örömmel üdvözöltük 

egymást. Az országos elnök-
ség határozott, hogy a Ma-
gyar Demokrata Fórum tár-
gyaló küldöttségét Lezsák 
Sándor vezeti. Értékeltük a 
helyzetet: a párt nem érte el a 
parlamentbe jutás 5 százalé-
kos küszöbét, mégis egy 18 
fős frakciót alakíthatunk. 

• E tény választástörté-
neti kuriózum - a polito-
lógus számára. De ho-
gyan éli meg a Magyar 
Demokrata Fórum tagja? 
- Kockáztattunk a válasz-

tási szövetség létrehozásával. 
Föltételeztük, hogy a közös 
jelöltek állításának egyik kö-
vetkezménye, hogy a párt lis-
tája kevesebb szavazatot kap. 

0 Melyik legitimáció az 
erősebb: az egyéni képvi-
selőé vagy a pártlistásé? 
- A képviselői jogállásban 

nincs különbség egyéni és 
listás között. A párt presztí-
zse sérült, mert nem léphette 
át azt a bizonyos küszöböt, 
amit kompenzálhat az egyéni 
képviselőkből fölálló erős 
frakció, mely részt vesz a 
kormányzásban is. 

• A képviselők közül vá-
lasztódnak ki a kormány-
tagok? 
- Nagyon sok munka vár a 

képviselőkre az Országgyű-
lésben. Már csak azért is, 
mert egy ilyen arányú több-

Balogh László szerint a munka minősít, s nem a különböző eredetű előítélet. (Fotó: Nagy László) 

ség megköveteli a folyama-
tos par lament i je len lé te t . 
Ezért azt tartanám jónak, ha 
azok közül merítene a kor-
mány, akik nem jutot tak 
mandátumhoz. 

• Melyek az MDF „kikö-
tései"? 
- A mi frakciónk szeren-

csés összetételű: szinte min-
den területet lefed a képvi-
selők szakértelme. Mégis: a 
parlamenti munka sprektuma 
szélesebb, mint amit szakte-
rületükként a képviselők a 
keddi megbeszélésen felso-
rolhattak. Mi el fogjuk fo-
gadni azokat a feladatokat, 
melyek a Fidesszel való 
egyezetés során ránk hárul-
nak. 

• Balogh László képvi-
selő az első frakcióülésen 
mit említett, mivel szeret-
ne foglalkozni a Parla-
mentben? 
- Nyitott vagyok minden-

re. De elmondtam, hogy két 
területtel, a médiával és a 
közbiztonsággal mélyreható-

an foglalkoztam. Az MDF és 
a Fidesz közös jelöltjeként e 
két párt közös cselekvési 
programja megvalósulását 
fogom segíteni. 

0 Első körben milyen 
változásokra számítha-
tunk mi, választópolgá-
rok? 
- Szegeden, az egyetemi 

városban bizonyára érzékel-
hetó lesz a változás, melyet a 
tandíj megszüntetése hoz. De 
az is, hogy a régebben nyug-
díjasok járandóságán korrigá-
lunk. Az ország hangulatát 
pedig alapvetően meghatá-
rozhatja, hogy nem fog gát 
épülni a Dunán, s nem kerül 
külföldi kézbe a termőföld. 

0 Fontos-e, hogy egy 
parlamenti párt, éppen-
séggel a MIÉP, frakciót 
alakíthasson, s így való-
ban gyakorolhassa ellen-
zéki szerepköréi - akár a 
médiafronton is? 
- Politikai hovatartozástól 

függetlenül igaz a tétel: a vá-
lasztók akarata akkor érvé-

nyesülhet, ha egy parlamenti 
párt - ha akar - frakciót ala-
kíthat, s így az azzal járó 
többletjogokat gyakorolhatja. 
A rendszerváltás idején 10 fő 
elegendő volt a frakcióalakí-
táshoz, s ez a kitétel csak ak-
tuálpolitikai okok miatt szigo-
rodott. Meggyőződésem, 
hogy jobb, ha egy képviselői 
csoport már az előkészületek 
során is véleményt mondhat, 
mint ha csak a nagy plénum 
előtt. A munka minősít, s nem 
a különböző eredetű előítélet. 

0 Még ha néhány hóna-
pig is, de ön egyszerre 
lesz önkormányzati és 
parlamenti képviselő. Égy 
ember elláthat két, ennyi-
re különböző feladatot? 
- A jogszabályok ezt le-

hetővé teszik, aminek azért is 
örülök, mert be szeretném fe-
jezni a közbiztonság terüle-
tén elkezdett munkámat . 
Hogy például a legfertőzöt-
tebb szegedi területről , a 
Mars térről a zsebesek kij-
jebb szoruljanak. Hogy a pol-

gárőrök, a rendőrök és a köz-
terület-felügyelők együtt-
működési programját folytat-
hassuk. Nem akarom fölál-
dozni azt a helyzeti előnyöm, 
hogy önkormányzati képvi-
selőként, közbiztonsági ta-
nácsnokként első kézből ka-
pom azokat az információkat, 
melyeket a Parlamentben is 
hasznosíthatok. 

0 Az országgyűlési képvi-
selőválasztás eredménye 
hogyan hat az őszi, ön-
kormányzati kampányra 
és választásra? 
- Mi szeretnénk bebizo-

nyítani, hogy a három új or-
szággyűlési képviselő, és egy 
remélhetően polgári többségű 
önkormányzat több forrást 
képes biztosítani Szegednek, 
mint a szocialisták idején. 
Ehhez az szükséges, hogy 
valamennyi polgári párt ön-
mérsékletet tanúsítson, erő-
södjön az összefogás, s meg-
nyerjük az őszi önkormány-
zati választást. 

Ú. I. 

figyelő 

Mibe 
egy kiló 

Az emberre l r i tkán 
fordul elő, hogy az üzlet-
be betérve csak kenyeret 
vásáro l jon , így sokan 
nem tudják pontosan, 
mennyit szoktak fizetni 
egy kiló cipóért. Fi-
gyelőnknek szintén fo-
galma sem volt róla, va-
lahogy 70-80 forint kö-
zött tippelt, ám gyorsan 
kiderült: száz forint alatti 
ára sok mindennek van, 
ám kenyérnek csak el-
vétve. 

Az üzletek mindegyikében 
azt kérdeztük, náluk mibe ke-
rül egy kiló, normál, hagyo-
mányos fehér kenyér. Abból 
indultunk ki, hogy vajas ke-
nyérnek való, „rendes" fehér 
kenyér mindenütt kapható. 
Apátfalván, a Korom ABC-
ben alföldi fehér kenyeret kí-
nálnak, 115 forintért. Balás-
tyán a Lila ABC-ben kérdé-

kerül 
kenyér? 
sünket újabb kérdés követte: 
jó lesz-e a kisteleki fehér 
ára? Igenlő válaszunk után 
104 forintos árat kaptunk. 
Hódmezővásárhelyen a Bel-
városi ABC-ben „Ág utcai", 
származási helyét is jelző ne-
vet adtak annak a szokványos 
kenyérnek, amiből a legtöbb 
fogy, a kilós ára itt 94 forint. 
Kisteleken a Mini ABC-ben 
„szegedi fehéret" árulnak, 
104 forintért, míg a makói 
Privát ABC-ben ugyanezt 
110 forintért adják. Szegeden 
a belvárosi ABC vásárlói há-
zi jellegű kenyeret tehetnek a 
kosárba, a kilós ára 109 fo-
rint. Ugyancsak szegeden, a 
Jééé Diszkontban kérdésünk-
re a Pékkenyér 105 forintos 
árát adják válaszul. A Papa-
gáj Várban a szegedi kenyér 
108 forintba, a Kerek Perec 
által sütött pedig 126 forintba 
kerül. 

' O. K. K. 

Pünkösd a vízitelepen 
• Munkatársunktól 

Kétnapos pünkösdöt ren-
deznek a szegedi vízitelepen 

"május 31-étől és június 1-jé-
>g-

A rendezvény bevételét a 
Szegeden épülő Waldorf -

óvoda javára ajánlják fel a 
szervezők. 

Vasárnap reggel a sándor-
falvi citerazenekar műsora 
nyitja az ünnepet. Utána az 
érdeklődők különböző elő-
adásokat hallgathatnak meg 

a Waldorf-módszerű óvo-
dákról és iskolákról. 

Hétfőn kézművesek mu-
ta t ják be a po r t éká juka t , 
majd ugyancsak előadások 
és spirituális koncert zárja a 
rendezvényt. 

Mindenkit szeretettel 
várnak a rendezők! 1998. június 3-7. 

A BELEPES 
DÍJ-

TALAN! 

Támogatók: 

Helyszín: 
a Szegedi Nemzetközi Vásár területe 

AJÁNLAT A PROGRAMBÓL: Ahogy azt már megszok-
tuk, a fesztivál ideje alatt több színpadon is láthatunk 
érdekes műsorokat, vagy hallgathatunk zenét. Pénte-
ken késő este Császár Előd dance floor műsorát 
láthatják a nagyszínpadon. Szombaton, 22 órától, 
az Amstel színpadon a Black Cat együttes kínál 
színvonalas szórakozási. Vasárnap a nagyszínpadon 
20 órától a Shygys dance floor szórakoztatja Önöket. 

TOTÁLGÁZ 

• Fölötte húztak vonalat 

Hogyan tovább. 
Kovács Kálmán? 

Négyévi képviselőség 
után Kovács Kálmán a 
parlamenten kívül foly-
tatja a politizálást. Sze-
retné minden eszközzel 
támogatni a választáso-
kon győztes polgár i 
erőket, s ennek jele volt 
az is, hogy bár jó pozí-
c ióban volt, mégis 
visszalépett az előtte álló 
kisgazda jelölt javára , 
aki így legyőzte a szo-
cialista Nemcsók Jánost. 

Kovács Kálmán keresz-
ténydemokrata országgyűlési 
képviselőként dolgozott az 
elmúlt négy évben, s egyike 
volt azoknak, akik hátat for-
dítottak a KDNP-nek. Ezt 
követően ő is a Keresztény-
demokrata Szövetség tagja-
ként, a Fidesz padsoraiban 
foglalt helyet. A mostani vá-
lasztásokon a Csongrád me-
gyei 4-es körzetben indult, a 
második forduló előtt azon-
ban visszalépett. 

0 Mi a háttere a vissza-
lépésének; sokáig úgy 
volt, hogy önre is szavaz-
hatnak a választók? 
- A Fidesz-Magyar Polgá-

ri Párt és a Független Kisgaz-
dapárt vezetése a választás 
előtt i u tolsó p i l lanatban 
megegyezett, hogy a kisgaz-
dák 82 helyen visszaléptetik 
a jelöltjeiket a Fidesz javára, 
s ennek fejében azt kérték, 
hogy négy helyen mi lépjünk 
vissza az FKGP-s jelölt javá-
ra. A négy hely egyike volt 
az én körzetem is, s ebben a 
szituációban nem vállalhat-
tam, hogy továbbra is ver-
senyben maradok, hiszen egy 
sokkal magasabb rendű cél 
érdekében kellett áldozatot 
hoznom. Az ország jövője 
ugyanis azt kívánta, hogy a 
kormányt leváltsuk, s ez a le-
hetőség csakis a Fidesz szá-
mára nyílt meg. Az, hogy 

vissza kellett lépnem, kényes 
szituációba sodort, hiszen na-
gyon jó pozícióban vártam a 
második fordulót , akár a 
győzelmet is megszerezhet-
tem volna. Ugyanakkor az 
egyéni szempontok elé kel-
lett helyezni az ország érde-
keit, s ezt tettem én is. A 
visszalépési nyilatkozatot 
szombaton délután négy óra-
kor adtam le, így a választók-
kal ezt már nem tudtam kö-
zölni. Ezzel kényelmetlen 
helyzetbe kerültem én is, de 
úgy vélem, hogy a választási 
győzelem fényében a válasz-
tóim megértik, miért kellett 
meghoznom ezt a döntést. 

0 A Fidesz-szavazók vi-
szont leadták voksukat a 
kisgazda jelöltre, s így si-
került behozni Nemcsók 
János jelentős előnyét. 

- Úgy pontosabb a megfo-
galmazás, hogy sokan átsza-
vaztak, és sokan otthon ma-
radtak. 

0 Listán miért nem sike-
rült mandátumot szerez-
nie? 
- Sokáig reménykedtünk 

abban, hogy országos listán 
be ju tok . Azonban a sok 
egyéni győzelem miatt az or-
szágos listára kevés töredék-
szavazat került fel, így előt-
tem két hellyel húzták meg a 
vonalat. 

0 Hogyan tovább? 
- A Fidesz vezetése arról 

tájékoztatott, hogy a további-
akban is számít a munkámra. 
Az új kormányzat megalaku-
lásával számtalan feladatot 
kell megoldani, hogy rám hol 
lesz szükség, azt most nem 
tudom megmondani. Hama-
rosan önkormányzati válasz-
tások lesznek, s remélem, eb-
be a munkába is be tudok 
kapcsolódni. Nem akarok a 
politikai életnek hátat fordí-
tani. 

A. L. 

Újabb kommandó 
A rendőrség idegen-

forgalmi szakemberek 
b e v o n á s á v a l készül a 
nyári hónapokra. A me-
gyei főkapitányság erre 
a célra céltámogatást is 
kapott, s a rendörök úgy 
vélik, hogy a megerősí-
tett jelenléttel eredmé-
nyesen lehet felvenni a 
küzdelmet a különböző 
bűnözői csoportokkal . 
Egyúttal bejelentették a 
fogyasztóvédelmi nyo-
mozócsoport megalakí-
tását is. 

Dr. Németh Károly őr-
nagy, a Csongrád Megyei 
Rendőr-főkapitányság köz-
rendvédelmi osztályvezetője 
a tegnapi sajtótájékoztatón 
hangsúlyozta, hogy a főkapi-
tányságnak kiemelt feladata 
a városba látogató turisták 
védelme, összhangban a sze-
gediek biztonságérzetének 
javításával. Ezt a törekvést 
honorálta az Országos Ide-
genforgalmi Bizottság akkor, 
amikor kétmillió forinttal tá-
mogat ta a főkap i t ányság 
nyári, bűnmegelőző és felde-
rítő tevékenységét. Németh 
őrnagy elmondta: ez azt je-
lenti, hogy a járőrautók kilo-
méter-támogatását, illetve a 
tú lmunka f inansz í rozásá t 
tudják segíteni. A nyári hó-
napokra a főkapitányság a 
Belvárosban szolgálatot tel-
jesítő két járőr mellé egy tol-
mácsot is „rendszeresít", aki 
a külföldieket segfti ügyes-
bajos dolgaik intézésében. A 

Csongrád mellett lévő Kö-
rös-toroki szakaszon pedig 
strandrendőrök strandegyen-
ruhában vigyázzák majd a 
rendet. 

A Csongrád Megyei Ke-
reskedelmi és Iparkamara ré-
széről Németh István, a Ro-
yaí Szálló igazgatója örömét 
fejezte ki, hogy végre nem 
csak a főváros és a Balaton-
környék részesült központi 
anyagi támogatásban. Hang-
súlyozta, hogy a turistákat 
gyakran az tartja vissza Sze-
ged látogatásától, hogy rosz-
szat hallottak a város bizton-
ságáról. Ezt támasztotta alá 
Sándor Péter, a Forrás Szál-
ló igazgatója is, aki elmond-
ta: nagyon kellemetlen egy 
szálloda számára, ha csaló 
károsítja meg, vagy pedig a 
hotel elől autót lopnak. Sán-
dor Péter szerint további 
központi támogatásokra van 
szükség, s fel kell lépni a fo-
gyasztók megkárosítása ellen 
is. Ezt egészítette ki az a be-
j e l en té s , amely szerint a 
főkapitányság fogyasztóvé-
delmi nyomozócsoportot ala-
kított. Ennek az egységnek 
az a célja, hogy a vásárlókat 
károsító, vagy megtévesztő 
tevékenységeket felszámol-
ják, illetve, ha szükséges, 
büntetőeljárást indítsanak. A 
sikeres munka érdekében a 
különleges nyomozócsoport 
várja a lakosság észrevételeit 
is a megyei főkapitányság 
információs szolgálatán, a 
62/489-218-as számon. 

Arató László 


